

Landis & Gyr Stiftung

The Landis & Gyr Foundation (formerly Zuger Kulturstiftung Landis & Gyr) was founded in 1971 to mark the 75th anniversary of the former company Landis & Gyr Ltd in Zug, Switzerland. Active in the early years primarily in Zug and the rest of Central Switzerland, its activities soon extended to the national level, through the promotion of cultural, scientific and charitable projects. Today, the foundation enjoys a European profile with its own focus which includes an extensive studio programme. Since 1987, it has been awarding studio grants to artists in London, Berlin, Budapest, Bucharest and Zug.

Another focus of the foundation, together with other private and public European financial backers, is the academic exchange with Eastern Europe, particularly in the social sciences. It is designed specifically to support a rapprochement between East and West. The Institutes for Advanced Study in Budapest (until 2011), Bucharest and Sofia have since come to play an important role in the academic lives of these countries and contribute significantly to a cultural and scientific intra-European exchange.

Regula Koch Director

LANDIS&GYR STIFTUNG

Die LANDIS & GYR STIFTUNG (früher Zuger Kulturstiftung Landis & Gyr) wurde 1971 anlässlich des 75-jährigen Bestehens des früheren Konzerns Landis & Gyr AG Zug gegründet. In den ersten Jahren vorwiegend in Zug und der übrigen Zentralschweiz tätig, erstreckten sich ihre Aktivitäten bald auf die nationale Ebene, und zwar durch Förderung von kulturellen, wissenschaftlichen und gemeinnützigen Projekten. Die ursprünglich regional und national tätige Vergabestiftung hat heute mit ihren eigenen Förderschwerpunkten ein europäisches Profil.

Zu diesen Förderschwerpunkten gehört ein ausgedehntes Atelierprogramm. So werden seit 1987 Atelierstipendien in London und seit 2000 auch in Berlin, Budapest, Bukarest und Zug an Kulturschaffende vergeben.

Als weiteren Schwerpunkt fördert die Stiftung zusammen mit zahlreichen privaten und öffentlichen europäischen Geldgebern den wissenschaftlichen Austausch mit Osteuropa, insbesondere in den Geistes- und Sozialwissenschaften. Dadurch soll die Annäherung zwischen Ost und West gezielt unterstützt werden. Die «Institutes for Advanced Study» in Budapest (bis 2011), Bukarest und Sofia spielen im wissenschaftlichen Leben dieser Länder inzwischen eine wichtige Rolle und tragen wesentlich zum innereuropäischen Austausch bei.

Artists 1987-2012

Landis & Gyr Stiftung London Residency Artists

Recipients of the Landis & Gyr Stiftung London studio award encompass the fields of visual arts, photography, literature, criticism and composition.

- | | | | | | |
|------|--|------|--|------|--|
| 1987 | Rolf Winnewisser | 1994 | Philipp Engelmann
Valentin Hauri
Ludmila Vachtova
Max Wechsler
Luca Zanetti | 1999 | Jörg Altherr
Daniel Cartier
Ursula Fürst
Rut Himmelsbach
Andrea Scartazzini
Kristin T. Schnider
Isabell Teuwsen
Gillian White |
| 1988 | Godi Hirschi | 1995 | Sabine Altorfer
Guido Bachmann
Peter Brunner
Markus Gadiant
Gaudenz Meili
Walter Pfeiffer
Fritz Schaub | 2000 | Clo Duri Bezzola
Till Brockmann
Pia Fries
Isabel Truninger
Markus Werner
Franz Xaver Nager
Katherina Rosenberger
Anselm Stalder |
| 1989 | Hans Nepomuk Galler
Lukas B. Suter | 1996 | Robert Bouvier
Eva Bucher
Mirjam Cahn
Otto Heigold
Josef Herzog
Franziska Hirsbrunner
Hansjörg Schneider
Annelies Strba
Emil Zopfi | 2001 | Martin Derungs
Marianne Eigenheer
Rico Gubler
Caroline Kesser
Claudio Moser
Peter Müller
Peter Stamm |
| 1990 | Roland Dahinden
Markus Döbeli
Christoph Geiser | 1997 | John Wolf Brennan
Elda Guidinetti
Jan Jedlicka
Stefan Koslowski
Klaus Merz
Albert Merz
Beat Streuli
Peter Weber | 2002 | Wanja Aloe
Melitta Breznik
Dominik Brun
Katrin Eckert
Tim Krohn
Rémy Markowitsch
Benedikt Loderer
Jules Spinatsch
Lilo Weber |
| 1991 | Hans Danuser
Anton Egloff
Christoph Schenker
Heinz Stalder
Maria Zraggen | 1998 | Daniel de Roulet
Tiziana de Silvestro
Didier Latroupe
E.Y. Meyer
Ursula Mumenthaler
Eva Pfister | | |
| 1992 | Toni Dusek
Roman Kurzmeyer
Jörg Niederberger
Hansjörg Schertenleib | | | | |
| 1993 | Thomas Flechtner
Friederike Kretzen
Niklaus Oberholzer
Carmen Perrin | | | | |